
Oświadczenie złożone 

przez senatora Jarosława Obremskiego 

na 29. posiedzeniu Senatu 

w dniu 4 listopada 2016 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra sprawiedliwości, prokuratora generalnego Zbigniewa Ziobry 

Szanowny Panie Ministrze! 

Obywatele odwiedzający moje biuro senatorskie zwrócili ostatnio moją uwagę na proceder być może 

wymagający zmiany w prawie. Sprawa dotyczy profesjonalnego handlu używanymi samochodami. 

Handlem tym zajmuje się wiele podmiotów, w tym również te, które powinny być poza wszelkim 

podejrzeniem o nieuczciwość, czyli komisy przy autoryzowanych stacjach obsługi czy salonach 

samochodowych. Wartość używanego samochodu w dużej mierze zależy od jego historii wypadków, często 

nieznanej obecnemu właścicielowi, bo wynikającej z całej historii użytkowania tego pojazdu. Komisy często 

zlecają (lub same wykonują w ramach większych podmiotów) kompleksowe badania samochodów, które 

zamierzają odkupić, w związku z czym dysponują dość profesjonalną wiedzą o stanie auta, którą 

niekoniecznie chcą się dzielić z potencjalnymi nabywcami. W efekcie auto, które komis kupił po niskiej cenie, 

uwzględniając, często pisemną, historię jego wypadków, jest następnie sprzedawane jako auto „po drobnych 

kolizjach lakierniczych”. Według mych rozmówców w prawie niemieckim takie postępowanie automatycznie 

podlega pod specjalny paragraf, a w prawie polskim ewentualnie może skutkować procesem w sprawie 

oszustwa, przy czym wymagałoby to skomplikowanego postępowania wszczętego z powództwa osoby 

poszkodowanej. 

Szanowny Panie Ministrze, czy taki proceder jest Panu znany i czy rozważa się wprowadzenie sankcji  

za niedotrzymanie standardów uczciwości? 

Z wyrazami szacunku 

Jarosław Obremski 

 


